

ДУК “Пінская гарадская цэнтралізаваная бібліятэчная сістэма”

Аддзел абслугоўвання і інфармацыі цэнтральнай бібліятэкі

Інфармацыйна-бібліяграфічны сектар



*ЦУРКАНАЎ
МІХАІЛ ВАСІЛЬЕВІЧ*



(ДА 75-ГОДДЗЯ З ДНЯ НАРАДЖЭННЯ)

ШОРТ-ЛІСТ

Пінск, 2018

Нарадзіўся Міхаіл Васільевіч Цурканаў 5 лютага 1943 года ў в. Сухадол Камянецкага раёна Брэсцкай вобласці.

Сваю творчую дзейнасць у сферы культуры пачаў з 1973 года ў якасці кіраўніка і балетмайстра ансамбля песні і танца «Брестчанка» Брэсцкага электрамеханічнага завода.

З 1976 года ён кіраўнік і балетмайстар Заслужанага аматарскага калектыву Рэспублікі Беларусь ансамбля песні і танца «Палескія зоры». Ансамбль мае мноства ўзнагарод, неаднаразова з'яўляўся пераможцам і лаўрэатам усесаюзных, міжнародных фестываляў і конкурсаў. Геаграфія паездак — некалькі дзясяткаў краін. Міжнародная арганізацыя па народнай творчасці ўключыла «Палескія зоры» ў лік лепшых калектываў Еўропы. За шматгадовую творчую дзейнасць па прапагандзе і развіццю беларускага народнага вакальна-харэаграфічнага мастацтва і актыўны ўдзел у грамадскім жыцці Міхаіл Цурканаў быў узнагароджаны нагрудным знакам Міністэрства культуры «За ўклад у развіццё культуры Беларусі».

У 1999 годзе М. Цурканаў быў прызнаны «Чалавекам года» ў абласной намінацыі ў галіне культуры, у 2006 годзе – «Чалавекам года» ў гарадской намінацыі ў галіне культуры.

Па выніках творчай работы за 2007 год Заслужаны аматарскі калектыў Рэспублікі Беларусь ансамбль песні і танца "Палескія зоры" занесены на гарадскую Дошку Гонару.

Званне «Ганаровы грамадзянін горада Пінска» Міхаілу Васільевічу прысвоена ў 2013 годзе за асабісты ўклад у развіццё і прапаганду мастацкай самадзейнасці ў горадзе, шматгадовую добрасумленную працу па захаванню нацыянальных традыцый беларускага народа сродкамі вакальна-харэаграфічнага мастацтва, высокі прафесіяналізм у працы.

Напярэдадні 75-годдзя на пасяджэнні гаспадарчага актыву горада Пінска за ўклад у развіццё культуры горада Міхаіл Цурканаў быў удастоены звання «Чалавек года 2017». Гэтую ўзнагароду яму ўручаюць ужо ў трэці раз.

БІБЛІЯГРАФІЯ:

1. **Крывашэй, Д. А.** Культурна-асветныя ўстановы : [у тым ліку пра ансамбль песні і танца “Палескія зоры”] / Крывашэй Д. А. // Гісторыя Пінска. Ад старажытнасці да сучаснасці : да 915-й гадавіны з першага летапіснага ўпамінання / Нацыянальная акадэмія навук Беларусі. Інстытут гісторыі ; А. М. Літвін [і інш.]. — Мінск : Вышэйшая школа, 2012. — Раздзел 9.2.12. — С. 625.
2. **Фядзечка, С. А.** Культурнае жыццё : [у тым ліку пра ансамбль песні і танца “Палескія зоры”] / Фядзечка С. А., Яленская І. Э. // Гісторыя Пінска. Ад старажытнасці да сучаснасці : да 915-й гадавіны з першага летапіснага ўпамінання / Нацыянальная акадэмія навук Беларусі. Інстытут гісторыі ; А. М. Літвін [і інш.]. — Мінск : Вышэйшая школа, 2012. — Раздзел 10.10. — С. 667—678.
3. **Цурканов Михаил Васильевич** : деятели культуры, науки и искусства Пинщины // На ладонях Припяти и Пины : литературный альманах Пинщины / [авт.-сост. И. А. Кибак]. — Минск : Тонпик, 2004. — С. 145—146.
4. **Ансамбль народнай песні “Рабіначкі” Стытычаўскага Дома культуры** : [аснову рэпертуару складаюць песні на словы і музыку Міхася Цурканава] // Памяць. Пінскі раён : гісторыка-дакументальная хроніка. — Мінск : БЕЛТА, 2003. — С. 553.
5. **Ансамбль песні і танца “Палескія зоры”** : народныя калектывы // Памяць. Пінск : гісторыка-дакументальная хроніка. — Мінск : БЕЛТА, 1998. — С. 527.
6. **Пилецкий, Е. Н.** Пинск : историко-экономический очерк / Е. Н. Пилецкий. — Минск : Полымя, 1988. — С. 90.
7. **Ильенков, В. Л.** Рожденный под созвездием культуры : [Почетный гражданин Пинска, основатель народного ансамбля песни и танца "Полесские зори" М. В. Цурканов отметил 75-летие] / Вячеслав Ильенков ; фото автора // Пінскі веснік. 2018. 23 лютага (№ 16). С. 3.
8. **Гришковец, В. Ф.** В кругу друзей : [Почетный гражданин Пинска, основатель народного ансамбля песни и танца "Полесские зори" М. В. Цурканов отметил 75-летие] / Валерий Гришковец ; фото Вячеслава Ильенкова // Заря. 2018. 17 февраля (№ 20). С. 8.
9. **Дзенісовіч, І.** Спявай і танцуй, Палессе! : [заслужаны ансамбль песні і танца "Палескія зоры"] / Ірына Дзенісовіч // Пінскі веснік. 2017. 2 чэрвеня (№ 44). С. 12.
10. **Ісаева, І.** Найвышэйшая адзнака - "Палескім зорам" : [заслужаны ансамбль песні і танца "Палескія зоры" прызнаны лепшым на фестывалі ў Польшчы] / Ірына Ісаева // Полеская правда. 2016. 13 августа (№ 65). С. 11.
11. **Гришковец, В. Ф.** "Полесские зори" зажигают! : [заслуженный ансамбль песни и танца "Полесские зори" отметил 40-летие] / Валерий Гришковец // Заря. 2016. 4 июня (№ 63). С. 7.
12. **[Заслуженный ансамбль песни и танца "Полесские зори" отметил 40-летие]** : информ-портал // Полеская правда. 2016. 8 июня (№ 46). С. 1.

13. **Ильенков, В. Л.** Немеркнущие "Зори..." : [40-летие отметил заслуженный ансамбль песни и танца "Полесские зори"] / Вячеслав Ильенков ; фото автора // Пінскі веснік. 2016. 24 мая (№ 42). С. 6.
14. **Гришковец, В. Ф.** Когда поет душа... : [Михаил Цурканов издал три сборника песен] / Валерий Гришковец ; фото Вячеслава Ильенкова // Заря. 2016. 21 января (№ 7). С. 20.
15. **Жук, А.** Новы подых хора палескай песні : [заслужаны ансамбль песні і танца "Палескія зоры" прызнаны лепшым на фестывалі ў Польшчы] / Алена Жук ; фота з архіва хора // Пінскі веснік. 2015. 21 жніўня (№ 67). С. 12.
16. **Ісаева, І.** Ззянне "Палескіх зор" : [заслужаны ансамбль песні і танца "Палескія зоры" прызнаны лепшым на фестывалі ў Польшчы] / Ірына Ісаева // Народная трыбуна. 2015. 14 жніўня (№ 33). С. 4.
17. **Ісаева, І.** Палеская феерыя ў Ольштыне : [заслужаны ансамбль песні і танца "Палескія зоры" прызнаны лепшым на фестывалі ў Польшчы] / Ірына Ісаева // Полесская правда. 2015. 8 августа (№ 62). С. 2.
18. **Ильенков, В. Л.** Виват, волшебник танца! : [70-летие М. Цурканова и решение о присвоении ему звания «Почетный гражданин Пинска»] / Вячеслав Ильенков // Пінскі веснік. 2013. 1 кастрычніка (№ 79). С. 1.
19. **Гришковец, В. Ф.** Почетному полку прибыло : [руководитель народного ансамбля песни и танца "Полесские зори" Михаил Цурканов удостоен звания "Почетный гражданин Пинска"] / Валерий Гришковец // Заря. 2013. 3 сентября. С. 2.
20. **Гришковец, В. Ф.** "Полесские зори" Михаила Цурканова : [трудовая биография руководителя заслуженного любительского коллектива Республики Беларусь народного ансамбля песни и танца "Полесские зори" Михаила Цурканова ; Пинск] / В. Гришковец ; [фото] Вячеслава Ильенкова // Заря. 2013. 16 февраля. С. 8.
21. **Ильенков, В. Л.** Кто "Зори..." зажигает? / В. Ильенков // Пінскі веснік. 2013. 12 лютага (№ 13). С. 1—2
22. **Гришковец, В. Ф.** "Полесские зори" загорелись ярче : [заслуженный ансамбль песни и танца "Полесские зори" признан лучшим на фестивале в Польше] / Валерий Гришковец // Заря. 2015. 11 августа (№ 89). С. 2.
23. **Почетные граждане Пинска** : [Цурканов Михаил Васильевич] // Варяг-пресс. 2015. 6 марта (№ 10). С. 4.
24. **Гришковец, В. Ф.** Яркий свет "Полесских зорь" / Валерий Гришковец // Заря. 2007. 14 июня. С. 8.
25. **Побединская, С.** Удивительный свет «Полесских зорь» : [народный ансамбль песни и танца] / С. Побединская // Пінскі веснік. 2005. 4 октября. С. 4.
26. **Шестакова, Н.** "Полесские зори" вновь покоряют Европу : [народный ансамбль песни и танца] / Н. Шестакова // Полесская правда. 2003. 26 ноября. С. 1.
27. **Ильенков, В. Л.** Маэстро : [худ. рук. ансамбля песни и танца «Полесские зори» М. В. Цурканову исполняется 60 лет] / Вячеслав Ильенков // Пінскі веснік. 2003. 7 лютага. С. 1.
28. **Шестакова, Н.** Звездная россыпь : [народный ансамбль песни и танца «Полесские зори»] / Н. Шестакова // Полесская правда. 2001. 8 декабря. С. 1.

29. **Вакуленчык, Ж.** Песня, танец – сэрца дар! : [народны ансамбль песні і танца “Палескія зоры”] / Ж. Вакуленчык // Пінскі веснік. 2001. 7 снежня. С. 2.
30. **Слепчук, Л.** «Полесские зори» засияли в Судетах / Л. Слепчук // Пінскі веснік. 1998. 19 чэрвеня. С. 6.
31. **Шапиро, С.** «Полесские зори» взошли над Пиренеями / С. Шапиро // Полесская правда. 1994. 10 сентября.
32. **Козляковская, М. А** «Зори» горят / М. Козляковская // Полесская правда. 1992. 13 июня.
33. **Шапиро, С.** Яркий свет «Полесских зорь» / С. Шапиро // Заря. 1981. 23 декабря.
34. **Олехнович, М.** Полесские родники / М. Олехнович // Полесская правда. 1979. 17 ноября.
35. **Завадский, И.** Чистый родник таланта / И. Завадский // Заря. 1978. 1 марта.
36. **Цурканов Михаил Васильевич** [Электронный ресурс] // Пинск. Инфо. Режим доступа: https://pinsk.info/pochetnie_grazhdane/curkanov-mihail-vasilevich.html
37. **Ильенков, В. Л.** Михаил Цурканов стал «Человеком года-2017» в области культуры [Электронный ресурс] / Вячеслав Ильенков // Пінскі веснік: городская общественно-политическая газета. Режим доступа: http://p-v.by/news/culture/mikhail_tsurkanov_stal_chelovekom_goda_2017_v_oblasti_kul_tury/
38. **Куницкий, П.** Создателю ансамблей «Брестчанка» и «Полесские зори» - 70 лет [Электронный ресурс] / Павел Куницкий // Вечерний Брест: региональная общественно-политическая газета. Режим доступа: <http://www.vb.by/society/people/18832.html>
39. **Рубрика «Человек года».** Михаил Цурканов отмечает свое 75-летие [Электронный ресурс] : [видео] // ТРК Пинск. Режим доступа: <https://www.youtube.com/watch?v=23Iz0vPSOzU>
40. **Основатель «Полесских зорь» отметил свое 75-летие** [Электронный ресурс] : [видео] // ТРК Варяг. Режим доступа: <https://www.youtube.com/watch?v=WTQDMpNhD08>
41. **Гришковец, В. Ф.** Руководитель ансамбля песни и танца «Полесские зори» удостоен звания «Почетный гражданин Пинска» [Электронный ресурс] / Валерий Гришковец // Заря: Брестская областная газета. Режим доступа: <http://www.zarya.by/event/message/view/11479>
42. **Цурканов Михаил Васильевич** : почетные граждане [Электронный ресурс] // официальный сайт Пинского горисполкома. Режим доступа: <http://www.pinsk.gov.by/freemans.php>

Выканаўца:

Гарачова А. Н., галоўны бібліёграф аддзела абслугоўвання і інфармацыі

Пінскай гарадской цэнтральнай бібліятэкі

Люты 2018 г.